
ZÁPIS 
 

z 1. jednání Komise pro informační technologie Rady Královéhradeckého kraje, 
konané dne 03.01.2023 od 14:00 hod.  

on-line formou 
 

 
Přítomni: MgA. Václav Bartoš, Mgr. Tomáš Merta, Bob Šviha, Ing. Tomáš Pětivoký, Jiří 

Regner, Jan Janeček, Martin Podveský, Pavel Volk, Ing. Pavel Bartoš, Ph.D., Matěj 
Hlavatý 

 
Omluven:  Bc. Pavel Bulíček 
 
Hosté:  Ing. Bohumil Pecold, vedoucí odboru informatiky 
    
Program jednání: 

1. Zahájení a přivítání přítomných    
2. Volba ověřovatele zápisu, schválení programu 
3. Právní audit rizik v oblasti ICT a kyberbezpečnosti (MgA. Václav Bartoš) 
4. Kontrola plnění usnesení Komise pro informační technologie Rady Královéhradeckého 

kraje (MgA. Václav Bartoš) 
5. Různé 

 

K bodu 1 
Zahájení, přivítání přítomných 
 
Jednání ve 14:00 hodin zahájil a řídil předseda Komise pro informační technologie Rady 
Královéhradeckého kraje (dále jen „předseda komise“) MgA. Václav Bartoš.   
 
Dále předseda komise sdělil, že jednání komise IT je přítomno 7 členů komise (po zahájení se 
dostavili další 3 členové). 
 

K bodu 2 
Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu  
 
Předseda komise požádal přítomné o odsouhlasení programu úvodního jednání komise IT a 
současně o odsouhlasení ověřovatele zápisu z tohoto jednání. Ověřovatelem byl navržen  
Matěj Hlavatý.   
 
schválení ověřovatele zápisu Matěje Hlavatého 
schválení programu 1. jednání 
1. hlasování: 
Pro               8 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
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Program 1. jednání komise IT byl schválen. Ověřovatelem zápisu z 1. jednání komise IT byl určen 
Matěj Hlavatý. 
 

 
K bodu 3 
Právní audit rizik v oblasti ICT a kyberbezpečnosti 
 
MgA. Václav Bartoš okomentoval nabídku JUDr. Kamila Jelínka, Ph.D., která byla učiněna 
prostřednictvím 1. náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje Bc. Pavla Bulíčka. JUDr. Kamil 
Jelínek, Ph.D., nabídl Královéhradeckému kraji služby právního auditu rizik v oblasti ICT, právního 
auditu splnění povinností vyplývajících Královéhradeckému kraji ze zákona a vyhlášky o 
kybernetické bezpečnosti ve vztahu k významným informačním systémům, poskytování dalších 
právních služeb v procesní rovině, dále pak možnost profesionální administrace veřejných 
zakázek z oblasti ICT.  
Členy komise IT bylo k uvedenému konstatováno, že uvedená nabídka podléhá k přímému 
rozhodování 1. náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje, potažmo Rady Královéhradeckého 
kraje. Komise IT se může vyjádřit pouze k části dotýkající se kybernetické bezpečnosti kraje, avšak 
takové právní poradenství by mělo být lépe a přesněji definováno. Byl vznesen dotaz ohledně 
provádění penetračních testů. Ing. Bohumil Pecold k předložené nabídce uvedl, že nabídka 
poskytování právního poradenství v procesní rovině a nabídka administrace veřejných zakázek se 
skutečně nikterak nedotýká možného vyjádření komise IT, komise IT může hodnotit pouze nabídku 
právního auditu povinností vyplývajících z právních předpisů ohledně kyberbezpečnosti či 
právního auditu rizik ICT. K tomuto sdělil, že dosud právní audit rizik ICT řeší oddělení interního 
auditu krajského úřadu, které zpracovává mapu rizik, kyberbezpečnost Královéhradeckého kraje 
je řešena výborem pro kybernetickou bezpečnost a externím smluvním manažerem kybernetické 
bezpečnosti. Ing. Bohumil Pecold dále doplnil informaci ohledně testování kybernetické 
bezpečnosti na krajském úřadě – v minulém roce byly provedeny externí testy na phishingové 
útoky, které přinesly velmi dobré výsledky. V dalším období se kraj bude zabývat i penetračními 
testy.  
 

 
K bodu 4 
Kontrola plnění usnesení Komise pro informační technologie Rady Královéhradeckého kraje  
 
V rámci tohoto bodu jednány předána zpráva o plnění usnesení Komise pro informační 
technologie Rady Královéhradeckého kraje za uplynulé období: 
 
USNESENÍ 1/1/2021/KIT 
Tímto usnesením byl požádán Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, náměstek hejtmana 
Královéhradeckého kraje o poskytnutí dat odboru školství Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje potřebných k analýze výstupů předávaných Královéhradeckému kraji příspěvkovými 
organizacemi oblasti školství. Usnesení nebylo dosud realizováno. 
 
USNESENÍ 2/6/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje zpracování Informační 
strategie Krajského úřadu Královéhradeckého kraje na období 2021 – 2025, jejíž součástí budou 
roční akční plány. Usnesení bylo realizováno. 
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USNESENÍ 2/8/2021/KIT 
Tímto usnesení bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje, aby při plánované výstavbě a 
rekonstrukci liniových staveb bylo uvažováno uložení chrániček optického kabelu. Usnesení bude 
realizováno.  
Ing. Bohumil Pecold k tomuto doplnil, že by bylo vhodné iniciovat vydání interního předpisu, 
kterým bude postup jasně definován, za vzor uvedl interní předpis, který využívá Kraj Vysočina. 
 
USNESENÍ 3/9/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje, aby bylo při zadávání projektu 
„Rozvoj systému hospodaření s energií v Královéhradeckém kraji“ zohledněno napojení na 
Datový sklad a výstup pro Otevřená data. Usnesení bylo realizováno. Řešeno při jednání 
s dodavateli systémů. 
  
USNESENÍ 3/10/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje, aby byly do zavedení nové 
Evidence usnesení provedeny drobné programátorské zásahy směřující k vylepšení uživatelského 
ovládání. Usnesení bylo realizováno. V rámci možností upraveny drobnosti uživatelského 
prostředí. 
 
USNESENÍ 3/11/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje rozšíření dat v Datovém skladu 
a vytvoření uživatelského rozhraní pro jejich export a práci s nimi. Usnesení bylo realizováno.  
 
USNESENÍ 4/14/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje pořídit nový software pro 
evidenci usnesení a úkolů pro volené orgány z důvodu ukončení servisní smlouvy. Usnesení je 
realizováno. Aktuálně vyhlášena veřejná zakázka k podání nabídek. 
 
USNESENÍ 4/15/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje nasadit na webové stránky 
Královéhradeckého kraje vedle současného měření návštěvnosti i měřící kód Google Analytics 
pro srovnání technologií měření a vyhodnocování. Usnesení bylo realizováno. Původní řešení 
měření návštěvnosti webových stránek již Královéhradecký kraj neobjednává. 
 
USNESENÍ 5/16/2021/KIT, USNESENÍ 8/19/2021/KIT 
Těmito usneseními bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje zvážit možnost zredukování 
nasvíceného páru optického vlákna na jedno optické vlákno pronajímané společností Magnalink 
pro využití detašovaného pracoviště krajského úřadu umístěného v budově Galerie moderního 
umění Hradec Králové, dále pak propojit pracoviště v Galerii moderního umění a na Pivovarském 
náměstí bezdrátově v pásmu 60 GHz s rychlostí 1 Gbps jako jednorázový nákup bez plateb za 
pronájem. Usnesení není možné prozatím realizovat. Královéhradecký kraj není vlastníkem 
budov, ve kterých je optické vlákno užíváno. Komisí IT doporučeno provést analýzu využití 
optických vláken. 
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USNESENÍ 11/21/2021/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje zveřejňovat zápisy z jednání 
Komise Rady Královéhradeckého kraje pro informační technologie na webových stránkách. 
Usnesení je realizováno. 
 
USNESENÍ 4/2/2022/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje zadat zpracování analýzy 
procesů Krajského úřadu Královéhradeckého kraje. Usnesení dosud nebylo možné plně 
realizovat. Krajský úřad Královéhradeckého kraje si provádí vlastní analýzy pro zjednodušení 
činností, jednou z nich bude např. implementace projektu na pořízení nové Evidence usnesení. 
 
USNESENÍ 5/2/2022/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje schválit záměr prezentace 
hospodaření kraje v systému www.cityvizor.cz a zároveň přistoupit k členství Královéhradeckého 
kraje ve spolku Otevřená města. Toto usnesení bylo následně komisí zrušeno (na základě jiného 
navrženého řešení). Nyní však znovu obnoveno jednání o navrhovaném záměru využít 
k prezentaci hospodaření kraje systém www.cityvizor.cz a zároveň přistoupit k členství 
Královéhradeckého kraje do spolku Otevřená města. Ing. Bohumil Pecold k tomuto uvedl, že 
v následujícím období bude Radě Královéhradeckého kraje předložen k odsouhlasení návrh na 
vstup do spolku Otevřená města a schválení využívání systému CITYVIZOR. V dříve diskutované 
otázce členy komise IT, aby čerpání otevřených dat do systému CITYVIZOR probíhalo přím 
z Datového skladu Královéhradeckého kraje (nikoliv z ekonomického systému) Ing. Bohumil 
Pecold sdělil, že nadále o této myšlence probíhají jednání se spolkem a pokud bude dodavatel 
Datového skladu Královéhradeckého kraje poskytovat požadované rozhraní, mohlo by dojít 
k realizaci předmětného návrhu členů komise IT. 
 
USNESENÍ 5/3/2022/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje prověřit možnost využití 
projektu Evidence smluv v rámci členství Královéhradeckého kraje ve spolku BISON. Usnesení 
bylo realizováno. Ing. Bohumil Pecold k tomuto uvedl, že Krajský úřad Královéhradeckého kraje 
využívá pro evidenci smluv vlastní systém v rámci Jednotného ekonomického a informačního 
systému. Tímto způsobem mají možnost využívat ke své práci i jednotlivé příspěvkové organizace 
Královéhradeckého kraje. Samotná externí evidence smluv není z hlediska finanční kontroly 
vhodným řešením. 
 
USNESENÍ 6/4/2022/KIT 
Tímto usnesením bylo doporučeno Radě Královéhradeckého kraje pokračovat v dalším rozvoji 
Datového skladu Královéhradeckého kraje.  Usnesení bude realizováno. Počítá se s dalším 
rozvojem v budoucnu. 
 

 
K bodu 5 
Různé 
 
Pavel Volk se zajímal, jak se dále pracuje s výstupy sledování Google Analytics. S dotazem ohledně 
přechodu na Google Analytics ve verzi 4 se připojil Ing. Tomáš Pětivoký. Ing. Bohumil Pecold 
přislíbil ověření formy výstupů tohoto sledování a přislíbil provedení prezentace sledování Google 
Analytics na další schůzce komise IT.  
 

http://www.cityvizor.cz/
http://www.cityvizor.cz/


5 

 

 
Závěr 
MgA. Václav Bartoš, předseda komise, ukončil 1. jednání Komise Rady Královéhradeckého kraje 
pro informační technologie ve 14:40 hodin a poděkoval členům komise za účast na jednání a 
diskusní příspěvky.  
 
 
             MgA. Václav Bartoš 

      předseda komise pro informační technologie 
Ověřovatel zápisu:  
Matěj Hlavatý, dne 20.01.2023 
 
Zapsala:  
Ivana Nesvačilová, dne 13.01.2023 
 


